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The Soaring Society of Namibia 

Chairman: Gysbert Westhuysen (Veronica)  

 

SSN Directive No. 7 

SunSet Time Coordinated Directive 

 

Zur Vereinheitlichung möchten wir hiermit einen Modus Operandi für die Bestimmung und 
Veröffentlichung der Sonnenuntergangszeit festlegen.  

Bis auf weiteres verwenden wir die Sonnenuntergangszeit, die jeweils in den LX-Nav Gerä-
ten an Bord oder auf der Ortsvorhersage von TopMeteo für den betreffenden Tag veröffent-
licht sind. Wir haben festgestellt, dass diese Zeitangaben jeweils identisch sind. Es empfiehlt 
sich in den jeweiligen Tages- bzw. Morgenbriefings auf diese Quellen nur zu verweisen und 
zur Vermeidung von Fehlern keine konkrete Zeitangabe zu machen. Jeder einzelne Pilot hat 
somit die Möglichkeit sich nach Bedarf auch während des Fluges an einer der richtigen Quel-
len zu informieren. 

 

For the sake of consistency, we would like to establish a modus operandi for the determina-
tion and publication of the coordinated sunset time.  

Until further notice, we will use the sunset time published in the LX-Nav devices on board or 
on the TopMeteo Location Forecast site for the corresponding day. We have found that these 
time indications are identical in each case. It is advisable to only refer to these sources in the 
respective daily or morning briefings and not to give a specific time information to avoid er-
rors. Each individual pilot thus can obtain information from the right sources also during flight 
as required. 

 

 

Bitterwasser 31.08.2023 

Ralph Buerklin 

SSN Safety and Quality Management 


